
Izvješće sa sastanka u Ministarstvu zdravlja s predstavnicama udruge „Sve za nju“ 

Zagreb, 24. travnja 2013. 

Dunja Skoko‐Poljak, dr. med., voditeljica Službe za  javno zdravstvo Ministarstva zdravlja primila  je u 
ime ministra  zdravlja predstavnice udruge  „Sve  za nju“;  Ljiljanu Vukota  i  Janu Dusper. Sastanku  je 
prisustvovala Sonja Babić iz Koalicije udruga u zdravstvu (KUZ). 

Na sastanku  je sudjelovala Tatjana Bekić, dr. med.  iz HZZO‐a  i dr. sc. Marijan Erceg, dr. med. spec. 
epidemiologije iz HZJZ‐a.  

Glavne teme sastanka: dosadašnja suradnja  i financiranje rada udruge putem natječaja Ministarstva 
zdravlja. 

1. Dosadašnja  suradnja  –  Iz  udruge  su  istaknuli  da  su  zadovoljni  sa  suradnjom  koju  imaju  s 
Ministarstvom, HZZO‐om  i HZJZ‐om koja  je krenula sa sastankom u svibnju prošle godine u 
sklopu  sastanaka  s  udrugama  u Ministarstvu  zdravlja.  Nakon  tog  sastanka  obratili  su  se 
pisanim dopisima na navedene  institucije  i dobili  su povratno mnogo  korisnih  informacija. 
Sudjelovali  su  u  javno‐zdravstvenoj  kampanji  „Za  zdravlje  danas“.  Iskazali  su  svoje 
zadovoljstvo podrškom Ministarstva za EU projekt. Napomenuli su da su molili da se na web 
stranicama Ministarstva objave aktualne kliničke studije na hrvatskom  jeziku  i nadaju se da 
će one biti objavljene do kraja godine. 

2. Financiranje  ‐    Očekivali  su  da  će  se  kroz  natječaj  Ministarstva  zdravlja  za  financiranje 
projekata udruga otvoriti prostor za njihove projekte  i projekte drugih udruga koje se bave 
kroničnim nezaraznim bolestima, odnosno psihosocijalnim potrebama oboljelih od kroničnih 
nezaraznih bolesti, ali toga nema. Smatraju da nisu pravedno raspoređena sredstva  između 
ovisnosti  i psihosocijalnog rada. Ovisnost se financira  iz više različitih  izvora dok proizlazi da 
se udrugama koje se bave kroničnim nezaraznim bolestima ne bavi niti Ministarstvo zdravlja, 
niti Ministarstvo  socijalne politike  i mladih. Zanima  ih  zašto nema Nacionalne  strategije  za 
prevenciju, liječenje i kontrolu raka, te predlažu da se strategija napravi. 

Dr.  Skoko  im  je  pojasnila  da  su  sredstva,  s  kojima  raspolaže  Ministarstvo  zdravlja  za 
financiranje  projekata  udruga  putem  natječaja,  85%  iz  lutrijskih  sredstava,  a  ostatak  iz 
državnog  proračuna.  Za  lutrijska  sredstva  je  Zakonom  o  igrama  na  sreću  definirano  da  se 
mogu trošiti na ovisnosti i psihosocijalni rad.  Eventualnim izmjenama i dopunama Zakona bi 
se  nešto moglo  promijeniti. Ministarstvo  zdravlja  odlučuje  o  tome  koliko  će  se  sredstava 
odvojiti za ovisnosti, a koliko za psihosocijalne potrebe. Što se tiče Nacionalne strategije, dr. 
Skoko će prenijeti ideju kabinetu ministra. 

Dr. Erceg upoznao  je prisutne  s  time da  je  izrađen Strateški plan  javnog  zdravlja koji bi  se 
uskoro trebao naći na Vladi RH. U sklopu Strateškog plana je  i osnivanje fonda  ili zaklade za 
prevenciju  bolesti.  U  taj  fond  će  se  prikupljati  sredstva  iz  više  izvora,  te  će  se  sredstva 
natječajno dijeliti udrugama za njihove projekte. Fond bi se trebao osnovati u ovoj godini. 

Iz  udruge  su  na  kraju  istaknuli  da  će  pokrenuti  inicijativu  za  izmjene  i  dopune  Zakona  o 
igrama na sreću, te da nisu zadovoljni s raspodjelom većine sredstava na programe ovisnosti. 


